

Fynsland dagsorden - bestyrelsesmøde torsdag d. 3. juli 2025

kl. 17:00 - 19:00, Lørupvej 7, 5750 Ringe

Deltagere:

Yvonne Koch (YK), Dorte Jensen (DJ), Thorbjørn Sørensen (TS), Gunnar Landtved (GL), Bo Petersen (BP) og Mikael Kristensen (MK - referent)

Afbud: Kim K. Petersen (KP), Mette Abrahamsen (MA), Jeppe Bundsgaard (JB) og Per Jensen (PJ)

Særligt inviterede: Thomas Røddig Konradsen (TK) og Jens Peter Jacobsen (JJ)

Dagsorden 1. Hvem er ansvarlig for oplæg og afvikling af punktet? 2. Formålet: Hvorfor har vi punktet på? 3. Leverance: Hvad skal behandling af punktet føre frem til?	Referat 1. Hvem er ansvarlig for at bringe emnet/indsats i mål efter mødet 2. Leverance: Hvad skal handlingen føre frem til? 3. Opfølgning: Hvad er de konkret handlingssteps – hvem har hvilke opgaver og hvilken leverance/understøtning ønskes fra Lokalsamfundsteamet?	tid	Status O/I/D/B
1. Siden sidst Hvem har deltaget i hvad? Ansvarlig: Alle Formål: Få opdateret hinanden på, hvad der sket siden sidste møde Leverance: Input fra alle, der har været ”i felten” siden sidst Bilag: evt. notater lægges i mødemappen i Box	Enighed om, at punktet er kommet for at blive, og at man med fordel kan lægge et notat i mødemappen i Box om sine aktiviteter. Se MKs notat og tilføj gerne her, hvad jeg skulle have glemt. Ansvarlig: Alle Leverance: Orientering Opfølgning: -	15 min.	I/D - B
2. Samarbejdet med lokalsamfundsteamet fremover Kan vi blive mere præcise på, hvordan vi spiller sammen og benytter teamet – og hvad løfter vi selv i Fynsland? Ansvarlig: MK og JJ Formål: At få præciseret, hvad behovet er i forhold til teamet og hvordan vi i Fynsland inddrages løbende og ikke blot en gang månedligt. Leverance: Oplæg fra MK og JJ – suppleret af TK Bilag:	Besluttet, at MK og JJ sammen udarbejder en oversigt over, hvilke opgaver, der ligger mellem teamet og Fynsland, så vi på et senere møde oplyst kan behandle punktet Ansvarlig: MK og JJ Leverance: Oversigt over arbejdsopgaver Opfølgning: Tages op på et af de kommende bestyrelsesmøder	20 min.	I/D – B
3. Forsamlingshusene Tildelingskriterier – kan vi aktivere husene yderligere	Vi går gerne med i dialog med forsamlingshusene omkring deres rolle i forhold til værdiskabelsen lokalt.	15 min.	O - I/D - B

Ansvarlig: MK Formål: Afdække om vi har mod på at styrke dialogen med forsamlingshusene om deres værdiskabelse i lokalsamfundet Leverance: Mundtligt oplæg fra MK Bilag:	Er dig lidt forbeholdne i forhold til ønsket om afrapportering på effekt, særligt når der er et så stort misforhold mellem den afsatte bevilling og det erkendte behov på vedligeholdssiden. Ansvarlig: MK Leverance: Mødesteder bliver et omdrejningspunkt på Landsbytopmødet. Opfølgning: Planlægning af topmødet og deltagelse i relevante møder – MK har kontakten herom med lokalråd og FMK		
4. Nyt fra Buddier - Vi tager en runde: 1. Yvonne: Søllinge 2. Dorte: Ferritslev 3. Bo: Nr. Broby, Brobyværk, Allested Vejle 4. Thorbjørn: Rudme 5. Kim: Espe, Krarup, Hillerslev 6. Gunnar: Ryslinge, Kværndrup, Gislev, Heden, Vantinge 7. Mette: Bakkelandet, Korinth, Diernæs 8. Mikael: Haastrup, Horne, Bøgebjerg, Faldsled-Svanninge-Millinge Ansvarlig: Alle sørger for at have været i kontakt med "deres" landsbyer inden mødet. Formål: At alle er opdaterede på, hvad der sker "derude". Leverance: Fælles viden er delt Bilag: Eventuelle referater eller noter lægges i mødemappen i Box	Nåede vi ikke – men der var et par meldinger – må gerne skrives ind (BP og GL husker jeg)	20 min.	O
5. Landsbytopmødet - Hvad skal temaet være Ansvarlig: PJ og MK Formål: Få besluttet temaet nu, så vi kan få et godt, velforberedt møde i december Leverance: -	Det blev besluttet, at årets emne bliver "Mødesteder, Frivillighed og Værdiskabelse". Arbejdsgruppe nedsat bestående af: YK, GL, KP, TS & MK Ansvarlig: Gruppen Leverance: Planlægning af Landsbytopmødet	15 min.	I/D - B

Bilag: -	Opfølgning: Afholdelse af planlægningsmøder (1. møde afholdt d. 7/8)		
6. § 17.4 opfølgning - Der ligger et par udspil fra Frivilligcentret på "kasserer-funktionen" og "det skal være fedt ..." Ansvarlig: MK og TK Formål: Tilbage melding til TK på, om det er vejen frem Leverance: - Bilag: 2 stk. ligger i Box på dagens møde	Det blev besluttet, at MK melder tilbage til TK, at vi fra Fynsland ikke mener, behovet derude er flere kurser, men mere noget konkret hands-on hjælp med bogføringen. Muligheden for at indgå i et samarbejde med en kyndig på området bør afsøges – og så må det være efter "først til mølle"-princippet, der ydes bistand. Ansvarlig: JJ & MK Leverance: - Opfølgning: JJ følger op i forhold til, om en tidligere kollega Helle Hansen kunne tænke sig at samarbejde omkring en sådan løsning MK melder tilbage til TK	10 min.	D - B
7. Hvad definerer et lokalråd? "Punkt på næste dagsorden": Skal Fynsland omfatte Aarslev, Ringe og Faaborg. Hvordan får vi øerne med?" Ansvarlig: MK og alle Formål: At få defineret, hvad Fynsland der ser som lokalråd mhp. Senere temadrøftelse i – og måske med – Kultur- og Lokalsamfundsudvalget.	Udskudt til næste møde - igen	15 min.	D - B
8. Nyhedsbrevene og kommunikation fremover Ansvarlig: PJ og MK Formål: Enighed om nyhedsbrevene og kommunikation fremover Leverance: Et oplæg om, hvilke muligheder, der er i spil Bilag: -	Hjælp gerne med denne – husker ikke, hvad vi besluttede ;o)	10 min.	I/D - B
9. Eventuelt og derefter sommerhygge	Tak for en god aften Gunnar og for godt selskab til alle ;o)	5 min. +	O
SUPPLERENDE PUNKTER (hvis der er overskydende tid i den ordinære dagsorden – ellers tages de på dagsordenen til næste møde) Budget 2025 – MK og PJ kommer med oplæg på augustmødet			

O = Orientering betyder, at det er en kort orientering/status om et emne – det er ikke meningen, at det skal debatteres

I/D = ideudveksling/debat betyder, at et emne (nyt eller gammelt) er åbent til debat, måske er man i en udviklingsfase og har brug for indspark vedrørende emnet.

Der er evt. mulighed for, at man har sendt materiale ud forud for mødet, som der kan tages udgangspunkt i...

B = beslutning betyder, at der skal tages en beslutning om små eller store emner – med tydelig angivelse af hvem der er ansvarlig og eventuelt sættes en deadline.